
Protokół Nr XLIV/2018

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  27 lutego 2018 r.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XLIV sesję
Rady  Gminy  Barciany.  Powitała  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę,  Radcę
Prawnego – Dariusza Bączka, Sekretarz Gminy – Annę Tereszko, Skarbnika Gminy – Iwonę
Bepirszcz. Powitała następnie zaproszonych gości:  Panią i Panów Sołtysów, Kierowników
Jednostek Organizacyjnych Gminy Barciany, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Barcianach,
Funkcjonariusza Straży Granicznej w Barcinach – Mariusza Staworko.  Powitała członków
Rady Gminy Barciany i  na podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 13 obecnych
Radnych. Powiedziała, że dwie Radne są nieobecne ze względu na chorobę  Eugenia Gbur i
Wiesława  Antończyk.  Powitała  protokolantkę  –  Izabelę  Kalistę.  Dodała,  że  swoją
nieobecność  usprawiedliwiła  także  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Windzie  –  Iwona
Spodyniuk,  Dyrektor  Szkoły Podstawowej w Mołtajnach – Anna Smakosz oraz Dyrektor
Publicznego  Przedszkola  Samorządowego  w  Barcianach  –  Bożena  Radawiec  z  powodu
pełnienia  obowiązków  nauczycieli  w  zastępstwie  za  nieobecnych  nauczycieli  z  powodu
choroby.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół
z XLIII sesji z dnia 31 stycznia 2018 r. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała,
czy  są  uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za
przyjęciem protokołu. W głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji
głosowało 11 radnych, głosów przeciw nie było, 2 osoby wstrzymały się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,
że zgodnie z § 25 ust. 3 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz
z materiałami 7 dni przed sesją.  Dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedsta-
wiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad. Stwierdziła, że na jej ręce wpłynął wniosek
Wójta Gminy Barciany, który przedstawiła, a następnie poddała ten wniosek pod głosowanie.
W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 13 głosami za. Następnie Przewodnicząca
Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko przedstawiła porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między
sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Barciany na
lata 2018-2031.
8.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.
9. Projekt uchwały  w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na
realizację zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1701N Garbno – Skandawa (dł. 5,3
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km)”.
10. Projekt  uchwały  w  sprawie  aktualności  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków
Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Barciany oraz aktualności  miejscowych planów
zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie gminy Barciany.
11. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2018 roku.
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
13. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                  
14. Wnioski mieszkańców.                                                                                                           
15. Sprawy różne.                                                                                                                         
16. Zakończenie obrad.

Ad 5.  Przewodnicząca Rady Gminy –Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
złożoną informację.

Ad  6. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam  Prokop zgłosił interpelację w sprawie:

-   wyrównanie  zadolenia  na  skrzyżowaniu  drogi  wojewódzkiej  z  drogą  powiatową,  na
skrzyżowaniu Aptynty – Mołtajny i dodał, że to jest już temat któryś raz z kolei podnoszony,

- przystanku autobusowego i zatoczki przy drodze wojewódzkiej 591 uzasadnił, że temat też
od kilku lat jest poruszany, zostały porobione zdjęcia, udokumentowano i potwierdzono, że
stwarza zagrożenie i dalej się z tym nic nie robi,

-  remontu  drogi  powiatowej  1711N Aptynty-  Mołtajny –  Święty  Kamień  powiedział,  że
chodzi  
o zebranie poboczy, wycięcia zakrzaczeń i suchych konarów,

- modernizacji oświetlenia w Aptyntach uzasadnił, że chodziło o dostawienie jednej lampy i
przy okazji zapytał o plany modernizacji oświetlenia na terenie gminy Barciany,

 - remontu drogi gminnej Aptynty- Wielewo oraz zadał pytanie, czy są  podjęte prace w
sprawie powiększenia cmentarza w Mołtajnach.

Radny Piotr Drozd powiedział, że jego interpelacja dotyczy drogi gminnej w miejscowości
Momajny, to jest droga prowadząca do użytków zielonych, uzasadnił, że mieszkańcy prosili o
wykopanie rowu, wrzucenie tej ziemi na tę drogę, bo ta droga nie jest utwardzona, należy
przerzucić, podnieść i wtedy nie zalegałaby woda.

Radny Roman Głód  powiedział,  że  jego interpelacja  dotyczy drogi  Mołtajny – Barciany,
poinformował,  że  jest  tam  dziura  na  dziurze,  dodał,  że  składał  w  grudniu  interpelacje,
przyszło pismo, że zrobią, a nic się nie robi, chociaż teraz jest zima, ale za moment będzie
wiosna i zadał pytanie, czy fundusze sołeckie już można uruchomić.

Radny Robert Gastołek zgłosił interpelację w sprawie dwóch dróg powiatowych, pierwsza
Dębiany – Rodele- usunięcie zakrzaczeń i zadrzewień, które tam przeszkadzają na polach i na
drodze,  druga droga powiatowa od Wikrowa do samej  Windy też usunięcie  zakrzaczeń i
zebranie poboczy szczególnie na zakrętach tam jest bardzo mocno zarośnięte i dodał.

Radna Marianna Stefańska zgłosiła interpelację w sprawie drogi na Wiosennej, powiedziała,
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że  droga  została  otwarta,  ale  ona  dalej  upiera  się  na  usunięciu  tych  niedogodnień,  czyli
naprawy studzienki, która do tej pory jest obstawiona pachołkami, i wykonanie odwodnienia
od  szosy.  
Złożyła  interpelację  o  obniżenie  pobocza  w  miejscu  ustawienia  kontenerów  na  odpady.
Złożyła zapytanie o drogę powiatową, czy w końcu Powiat tą drogą się zainteresuje, bo ta
droga nie jest czyszczona, po wichurach, które były na jesieni, nic nie zostało sprzątnięte to
co nasz zakład zabrał, to co się nadawało do opału, to zostało zabrane, a reszta tak leży, a to
droga do zamku, gdzie przyjeżdżają turyści.

Radny Stanisław Symonowicz zgłosił interpelację w sprawie drogi powiatowej Kiemławki–
Drogosze–  Podławki  poinformował,  że  ona  nie  jest  w  ogóle  ujęta  do  odśnieżenia,  przy
ostatnich opadach śniegu,  jak było tak ślisko,  tam w ogóle żaden sprzęt  nie  jeździł,  aby
posypać solą czy czymś innym, uzasadnił, że tam jest naprawdę bardzo ślisko.

 Zgłosił  również  interpelacje  dotyczącą  przepustu  na  rowie  dodał,  że  jest  to  droga  do
Krzeczewa za  Panią  Drzażdżyńską,  uzasadnił,  że  są  tam popękane  przyczółki  i  grozi  to
zawaleniem, sprzęt który tam jeździ, jest coraz cięższy i  będzie problem, jeśli jakiś sprzęt
tam wpadnie, poinformował, że jest to droga gminna.

Radna Małgorzata Mateusiak – zgłosiła interpelację w sprawie drogi powiatowej od Kotek
do Skandawy,  uzasadniła,  że  są tam takie  ogromne zadolenia,  a najbardziej  od Kotek do
Frączkowa i później od Skandawy do Silgin.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7- 8. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas   powiedzia-
ła, że kolejnymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  

Skarbnik Gminy- Iwona Bepirszcz omówiła następujące zmiany w budżecie:

Dochody
W związku z informacją z dnia 13 lutego 2018 roku zwiększa się plan dochodów w dziale 
758 rozdziale 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 
terytorialnego § 2920 o kwotę 48 452,00 zł.
W związku z korzystaniem z wychowania przedszkolnego zwiększa się plan dochodów o 
kwotę 11.870,00 zł w rozdziale 80104 § 0660.
W związku z decyzją wojewody Warmińsko - Mazurskiego zwiększa się:
Plan dochodów w rozdziale 85213 składki na ubezpieczenia zdrowotne osób pobierających 
świadczenia rodzinne i zasiłki stałe w § 2010 o kwotę 884,00 zł. w § 2030 o kwotę 2.477,00 
zł.
Plan dochodów w rozdziale 85216 zasiłki stałe § 2030 o kwotę 29.528,00 zł.
Plan dochodów w rozdziale 85501 świadczenia wychowawcze § 2060 o kwotę 146.556,00 zł.
Plan dochodów w rozdziale 85501 świadczenia rodzinne §  2010 o kwotę 11.466,00 zł.
zmniejsza się:
Plan dochodów w rozdziale 85214 zasiłki okresowe § 2030 o kwotę 17.331,00 zł.
Plan dochodów w rozdziale 85230 pomoc w zakresie dożywiania § 2030 o kwotę 16.606,00 
zł.

Wydatki
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Na wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mołtajnach dokonuje się przesunięć w

rozdziale 80101 Szkoły podstawowe pomiędzy paragrafami zmniejszając w § 4300 Zakup

usług pozostałych a zwiększając w § 4580 Pozostałe odsetki o kwotę 200,00 zł.

Na wniosek Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Drogoszach dokonuje się przesunięć w

rozdziale 80101 Szkoły podstawowe pomiędzy paragrafami zmniejszając w § 4300 Zakup

usług pozostałych a zwiększając w § 4580 Pozostałe odsetki o kwotę 100,00 zł.

Na wniosek Pani Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Barcianach dokonuje się przesu-

nięć w rozdziale 80104  Przedszkola z § 4010 Wynagrodzenia osobowe na § 4017 Wynagro-

dzenia osobowe o kwotę 17.344,30 zł.

Na wniosek Pana Dyrektora Szkoły Podstawowej w Barcianach dokonuje się przesunięć w

rozdziale 80101 Szkoły podstawowe pomiędzy paragrafami zmniejszając w § 4010 Wynagro-

dzenia osobowe kwota 20.000 zł, w § 4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne 127,00 zł, a

zwiększając w § 4300 Zakup usług pozostałych o kwotę 35.000,00 zł. W rozdziale 80103 Od-

działy przedszkolne w szkołach podstawowych w § 4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne

zmniejszając plan o kwotę 492,00 zł. W rozdziale 80110 Gimnazja w § 4010 Wynagrodzenia

osobowe zmniejszając plan o 15.000,00 zł, zwiększając plan w § 4040 Dodatkowe wynagro-

dzenie roczne o kwotę 2.079,00. W rozdziale 80148 § 4040 Dodatkowe wynagrodzenie rocz-

ne zwiększając plan o kwotę 684,00 zł. W rozdziale 85401 § 4010 Wynagrodzenia osobowe

zmniejszając plan o kwotę 3698,00 zł, w § 4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne zwięk-

szając plan 197,00 zł. W rozdziale 80150 § 4040 Dodatkowe wynagrodzenie roczne zwięk-

szając plan o kwotę 1.357,00 zł.

W związku  z  pismem ze  Starostwa  Powiatowego  w Kętrzynie  zwiększa  się  w rozdziale

60014 Drogi publiczne powiatowe w § 6300 pomoc finansowa udzielana między jednostkami

z przeznaczeniem na inwestycję "Przebudowa drogi powiatowej nr. 1701N Garbno-Skanda-

wa„ o kwotę 150 000,00 zł.
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Zmniejsza się plan wydatków inwestycyjnych w rozdziale 90015 Oświetlenie ulic, placów i

dróg o kwotę 150 000,00 zł. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75095 pozostała dzia-

łalność w § 4300 o kwotę 48 452,00 zł. W rozdziale 75023 Urzędy gmin w § 4480 Podatek

od nieruchomości zwiększamy plan o kwotę 94,00 zł,  w § 4300 zakup usług pozostałych

zmniejszamy plan o kwotę 7.132,00 zł, w § 4170 Wynagrodzenia bezosobowe zwiększamy

plan o kwotę 5000,00 zł, w  § 4500 pozostałe podatki zwiększamy plan o kwotę 2.038,00 zł.

W rozdziale 90015 w § 4260 zakup energii zmniejsza się plan o kwotę 1.000,00 zł, w § 4300

zakup usług pozostałych zwiększa się o kwotę 1.000,00 zł. W rozdziale 92109 w § 4260 za-

kup energii zwiększa się plan o kwotę 1.563,96 zł, w § 4300 zakup usług pozostałych zwięk-

sza się  plan  o  kwotę  2.443,11 zł.  W rozdziale  75075 w §4300 zakup usług  pozostałych

zmniejsza się plan wydatków o kwotę 4.007,07 zł.

Na wniosek Pani kierownik GOPS w Barcianach dokonuje się przesunięć w rozdziale 85219

ośrodki pomocy społecznej z § 4300 zakup usług pozostałych zmniejsza się plan wydatków o

kwotę 5,00 zł a zwiększa w § 4480 podatek od nieruchomości o kwotę 5,00 zł.

W rozdziale 85395 (realizacja projektu Aktywni w Barcianach) przesunięcia między paragra-

fami na kwotę 11.205,00 zł.

W związku z decyzją wojewody

Zwiększa się plan wydatków:

85213 4130 Składki na ubezpieczenia zdrowotne (zadania zlecone) 884,00

85213 4130 Składki na ubezpieczenia zdrowotne (zadania własne) 2.477,00

85216 3110 Świadczenia społeczne (zadania własne) 29.528,00

85501 3110 Świadczenia społeczne (zadania zlecone) 144.357,00

85501 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników (zadania zlecone) 2.199,00

85502 3110 Świadczenia społeczne (zadania zlecone) 11.126,00

85502 4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników (zadania zlecone) 220,00

85502 4210 Zakup materiałów i wyposażenia 120,00

Zmniejsza się plan wydatków:

85214 3110 Świadczenia społeczne (zadania własne) 17.331,00

85230 3110 Świadczenia społeczne (zadania własne) 16.606,00

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Zapytała,  czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie  zgłoszono. Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  uchwały  w
sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Piotr Drozd powiedział, że  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas   odczytała
treść projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany
na lata 2018-2031, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  odczytała
treść projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok, po czym  poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projek-
tu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2018 rok.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2018 rok.    

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Piotr Drozd powiedział, że  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały
w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2018 rok.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie  projektu uchwały w
sprawie zmian  w budżecie gminy na 2018 rok.

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop  odczytał  projekt uchwały w sprawie
zmian  w budżecie gminy na 2018 rok.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas
podziękowała  za  odczytanie  projektu  uchwały,  po  czym poddała  go  pod  głosowanie.  W
głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

  

Ad 9. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Po-
wiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania „  Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1701N
Garbno  –  Skandawa  (dł.  5,3  km)”.  Poprosiła  Wójta  Gminy  o  omówienie  tego  projektu
uchwały.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że w toku dyskusji wstępną deklarację Gmina
złożyła, że 150 000,00zł zostanie dołożone, również z takim wnioskiem oczywiście wystąpił
Zarząd  Powiatu  do  Gminy,  stąd  ta  uchwała.  Interpelacje  i  wnioski  w  sprawie  dróg
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powiatowych  składali  między  innymi  Radni  Gastołek  i  Drozd,  więc  się  wybierał   do
Starostwa porozmawiać,  jak rozwiązać problem wniosków, gdyż Powiat  wystąpił  tylko o
jedną drogę, a o żadną inną nie wystąpił, niemniej jednak jak już wiadomo została dokonana
zmiana Zarządu Powiatu więc,  tym bardziej  będzie musiał  się  wybrać,  żeby uzgodnić te
szczegóły, co powinno  być o wiele łatwiejsze niż w poprzedniej sytuacji. Powiat powinien
mieć  świadomość,  że   Gmina  ma  trudniejszą  sytuację  od  innych.   Co  pojawia  się  w
interpelacjach w interpelacjach.  Barciany to gmina przygraniczna, a nie gmina Reszel czy
Mrągowo  położone  na  skrzyżowaniu  dróg  wojewódzkich  itd.  i  że  jak  my  teraz  nie
przeforsujemy i dopilnujemy, żeby maksymalnie były zrobione te drogi powiatowe, to może
się okazać,  że nie  wiadomo,  kiedy będą one zrobione.  Stąd  wnioskuje o uchwalenie tej
kwoty i o przychylenie się do tego wniosku.

Radny Gminy – Piotr Drozd – powiedział, że chciałby dodać jeszcze, że wczoraj rozmawiał z
Panią Sołtys z Solkienik chodzi o to, aby sołectwo dofinansowało tutaj do tej inwestycji i
taka deklaracja jest od Pani Sołtys i od mieszkańców, że dofinansują do tej inwestycji, jeśli
już nie można do tej, to do dróg gminnych u siebie w Sołectwie, tak, żeby te ich pieniądze nie
szły na plac zabaw,  tylko typowo na  inwestycje  w tym roku i  w następnym z funduszu
sołeckiego jak trzeba będzie to te 10 000,00zł dołoży, jest to niewielka kwota, gdyż część
środków musi iść na wydatki bieżące.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  –   Zauważył,  że  została  zdjęta
kwota  150 000,00zł  z  inwestycji  dotyczącej  oświetlenia  gminy,  żeby  przekierować  te
pieniądze na inwestycje, które zaplanował wspólnie w porozumieniu z naszym samorządem
Powiat,  mianowicie dokończenie drogi, a jak ważna jest nasza infrastruktura, to  nikogo nie
trzeba przekonywać, a gmina ma największą sieć dróg. Należy korzystać z tego, co nam
wykłada Powiat, w inny sposób nie zrealizujemy tego, co jest naszym zamiarem. Chodzą
słuchy  o  tym,  że  w  którymś  momencie  w  przyszłych  latach  będą  prawdopodobnie
zlikwidowane  Powiaty  i  będziemy  musieli  sami  z  tym  się   zmagać,  bo  te  drogi
prawdopodobnie przejdą w jurysdykcję samorządów, a jakie pieniądze za tym popłyną, to
nikt tego nie wie, myśli, że po w wczorajszej burzliwej dyskusji w czasie obrad komisji na
obecnych 14 radnych, 4 radnych się wstrzymało od głosu, bo są  kontrowersje  odnośnie
wydawanie tych pieniędzy, bo w budżecie mamy inne zadania, a tutaj  zwraca się do nas
Starostwo, o pomoc finansową, to się odbywa kosztem jakiejś grupy społecznej, która jest
zlokalizowana  na  terenie  naszej  gminy,  a  mianowicie  grupa  społeczna,  która  będzie
najbardziej korzystała z tej drogi jest w tych miejscowościach, będzie z tego zadowolona.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Zapytała,  czy są pytania w tej  kwestii.  Pytań nie  zgłoszono. Powiedziała,  że
podczas wspólnego posiedzenia komisji  były wydane opinie.  Poprosiła Przewodniczących
Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  projektu  w  sprawie:
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „ Przebudowa
drogi powiatowej nr 1701N Garbno – Skandawa (dł. 5,3 km)”.

 Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorza  Całuch  powiedział,  że  4
członków komisji  przy 2  wstrzymujących  się  od  głosu  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację
zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1701N Garbno – Skandawa (dł. 5,3 km)”.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała,  że   3  członków  komisji  przy  1  wstrzymującym  się  od  głosu  pozytywnie
zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie: udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi
Kętrzyńskiemu na realizację zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1701N Garbno –
Skandawa (dł. 5,3 km)”.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
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–  Piotr  Drozd  powiedział,  że  5 członków  komisji  przy  1  wstrzymującym  się  od  głosu
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie: udzielenia  pomocy  finansowej
Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1701N
Garbno – Skandawa (dł. 5,3 km)”.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  odczytała  projekt
uchwały w sprawie: udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację
zadania „  Przebudowa drogi powiatowej  nr 1701N Garbno – Skandawa (dł.  5,3 km)” po
czym  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  13  radnych  głosowało  za
przyjęciem projektu  uchwały,  głosów  przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było   (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Radny Gminy – Piotr Drozd – powiedział, że chciałby podziękować za udzielenie wsparcia
finansowego  do  drogi  w  jego  okręgu  w  imieniu  swoim  i  mieszkańców  i  chciałby
zadeklarować, że z jego strony i ze strony Powiatu będzie przypilnowane, żeby ta droga szła
normalnym tokiem, była normalnie robiona nie tak jak wcześniej były robione inwestycje,
albo od środka, albo nie tak jak trzeba, jak będzie dofinansowanie, żebyśmy my mogli mieć
wgląd do tego jak się to robi.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  powiedziała,  że
chcieliśmy  naszego  Pana  Radnego  potrzymać  w  niepewności,  ale  nasze  jednogłośne
głosowanie,  kiedy  były  zmiany w  budżecie  już  informowały  Pana,  że  tu  nie  może  być
inaczej.

Ad 10. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie aktualności Studium Uwarunko-
wań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Barciany oraz aktualności miej-
scowych planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie gminy Bar-
ciany. Poprosiła Sylwestra Wronę Kierownika RGKiI o omówienie tego projektu uchwały.

Kierownika RGKiI – Sylwester Wrona – powiedział, że podjęcie niniejszej uchwały wynika z
przepisu  określonego w art. 32 ust. 1 i 2 ustawy o planowaniu  i zagospodarowaniu prze-
strzennym, w  którym Wójt Gminy Barciany dokonuje analizy zmian w zagospodarowaniu
przestrzennym gminy oraz ocenia postępy w opracowaniu planów miejscowych z uwzględ-
nieniem decyzji zamieszczonych w rejestrach oraz wniosków w sprawie sporządzenia zmia-
ny lub zmiany planów miejscowych,  niniejsze dokumenty planistyczne zostały poddane opi-
nii Gminnej Komisji Urbanistycznej tak jak mówił wczoraj działającej przy Gminie Korsze z
którą mamy zawarte stosowne porozumienie, po uzyskaniu pozytywnej opinii niniejszej ko-
misji urbanistycznej przedłożona została Państwu analiza z której wynika, że dokument pla-
nistyczny w postaci studium nie wymaga dokonywania zmian z uwagi na jego aktualność.
Natomiast w związku z wnioskiem Straży Granicznej o budowę placówki plan miejscowy za-
gospodarowania przestrzennego wymaga dokonania zmian w części dotyczącej  lokalizacji
tego obiektu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.  W związku z brakiem pytań Przewodni-
cząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o opinie na temat pro-
jektu uchwały w sprawie: aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowa-
nia Przestrzennego Gminy Barciany oraz aktualności miejscowych planów zagospodarowa-
nia przestrzennego obowiązujących na terenie gminy Barciany.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorza  Całuch  powiedział,  że   6
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie aktualności Studium
Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy  Barciany  oraz
aktualności  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego  obowiązujących  na
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terenie gminy Barciany.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie
aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy
Barciany  oraz  aktualności  miejscowych  planów  zagospodarowania  przestrzennego
obowiązujących na terenie gminy Barciany. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
– Piotr Drozd powiedział, że 6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w  sprawie aktualności  Studium  Uwarunkowań  i  Kierunków  Zagospodarowania
Przestrzennego Gminy Barciany oraz  aktualności  miejscowych planów zagospodarowania
przestrzennego obowiązujących na terenie gminy Barciany.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o odczytanie tego projektu
uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projektu  uchwały  w
sprawie aktualności Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego
Gminy Barciany oraz  aktualności  miejscowych planów zagospodarowania  przestrzennego
obowiązujących na terenie gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
odczytanie  treści  projektu  uchwały  w  sprawie  aktualności  Studium  Uwarunkowań  i
Kierunków  Zagospodarowania  Przestrzennego  Gminy  Barciany  oraz  aktualności
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie  gminy
Barciany, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało
za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i  wstrzymujących się nie było (uchwała
stanowi załącznik do protokołu).

Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie: przyjęcia Programu opieki nad
zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy
Barciany w 2018 roku. Poprosiła o omówienie niniejszego projektu uchwały.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko – powiedziała, że  zgodnie z art. 11 i art. 11 a, ustawy o
ochronie  zwierząt   ustawodawca  zobowiązał  organy  gmin  do  corocznego  uchwalania
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na
terenie  gminy.  Wypełniając  wszystkie  przesłanki  zawarte  w  ustawie  o  ochronie  zwierząt
został przygotowany projekt tej uchwały, projekt wypełnia wszystkie przesłanki wskazane
przez ustawodawcę, projekt ten został zgodnie z art.  11 ust.  7 przesłany do Powiatowego
Lekarza  Weterynarii  oraz  do  obwodów  łowieckich  działających  na  obszarze  gminy.
Powiatowy Lekarz Weterynarii w dniu 9 lutego wystosował pozytywną opinię co do projektu
tej uchwały, zarządcy i dzierżawcy obwodów łowieckich nie odpowiedzieli, a zgodnie z art.
11 ust. 8, jeżeli opinia nie została przesłana na piśmie  w terminie 21 dni od dnia otrzymania
uznaje się za akceptację przesłanego projektu. Na rok 2018 zostały zaplanowane środki na
realizacje  zadań  wynikających z  programu w kwocie  50.510,00 zł.   i  są  to: wydatki  na
zapewnienie opieki  bezdomnym zwierzętom miejsca w Schronisku, odławianie bezdomnych
zwierząt,  przetransportowanie  odłowionych  zwierząt,  konieczne  szczepienia  zwierząt,
usypianie ślepych miotów zwierząt  – 47.000,00 zł, wydatki na przeprowadzenie zabiegów
sterylizacji/  kastracji,  zapewnienie  całodobowej  opieki  weterynaryjnej  w  przypadkach
zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt – 3000,00zł, zakup karmy dla kotów wolnożyjących
–510,00  zł.  Poinformowała  również,  że  problem z  bezdomnością  psów nie  jest  wielkim
problem, ale większym problemem staje się problem wolnożyjących kotów i tutaj jest plaga,
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wysyp wolnożyjących kotów i ciągle  otrzymujemy informacje, że gdzieś tam stadami te koty
chodzą. Natomiast, jeśli chodzi o wydatki na program za rok ubiegły, przedstawiła tabele,
która  zawierała  takie  pozycje  jak:  utrzymanie  psa,  odłowienie,  szczepienie,  kastracja  i
sterylizacja, zgon, utylizacja, średni koszt utrzymania jednego psa, adopcja, dowóz, chip i
ogół. W 2017 roku średnio miesięczny koszt utrzymania jednego psa w schronisku wynosił
245,81zł to jest po dodaniu wszystkich pozycji i podzieleniu przez miesiące, do schroniska w
2017 roku przyjęto 12 psów, natomiast w samym styczniu tego roku 2018r. dwa psy i oddano
do adopcji  też dwanaście psów, na dzień 27 grudnia 2017r.  w schronisku przebywało 14
psów, a na dzień 31 stycznia 2018r. przybywa 16 psów, koszty dodatkowe jakie ponieśliśmy
na usługi weterynaryjne kotów jest to kwota 1812,50 zł i na zakup karmy dla kotów 48,00zł
łączny koszt jest to 1860,50 zł nie jest on w tym ogólnym koszcie 45.379,76zł tylko jako
dodatkowy koszt.  Nadmienia  również,  że  zmieniło  się  stanowisko  Wojewody w sprawie
ogłoszenia  programu  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami,  gdzie  19  grudnia  2017r.
Wojewoda wystosował pismo do Wójtów, Burmistrzów w którym odnosi się do konieczności
realizacji  obowiązków  wynikających  z  art.  11  o  ochronie  zwierząt,  zmieniła  się  linia
orzecznicza sadów administracyjnych w odniesieniu do uchwał gmin w sprawie opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt w związku z powyższym
poinformował, że dokonując kontroli ww. uchwał uwzględniał będzie przyjmowaną obecnie
wykładnie prawa w roku 2017 te  uchwały były publikowane w Dzienniku Urzędowym i
stanowiły akt prawa miejscowego po roku 2013 otrzymaliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze od
Wojewody, że nie stanowi to prawa aktu miejscowego jednak linia orzecznicza w roku 2017r.
Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  zmieniła  wykładnie  i  z  powrotem wracamy do
publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko – Mazurskiego i wejdzie w
życie 14 dni po opublikowaniu.

Radna Gminy – Jolanta Koryga – zapytała, kto odławiał koty, bo rozumie, że to są to dzikie 
koty wolno biegające.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko –powiedziała, że to są te koty wolno żyjące, które zostały
odłowione i przekazane do Pudwąg, to same schronisko przyjeżdżało i te koty odławiało.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski zwrócił się do Pani Sekretarz i za-
pytał, na jakim etapie są prace legislacyjne dotyczące chipowania zwierząt.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko –powiedziała, że w ustawie jest jednolity tekst z 2017r.
najbardziej aktualny, ale nic nie ma o chipowaniu.

 Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, że omawiając projekt
uchwały była dyskusja na temat chipowania psów i to by było realnym rozwiązaniem, by po-
mniejszyć bezdomność.  Stwierdził, że podziela zdanie, które Pani Sekretarz powiedziała, że
już borykamy się z tym, że liczebność kotów wzrasta na terenie gminy Barciany, poinformo-
wał, że jeden z mieszkańców zwrócił uwagę, że prawdopodobnie osoby z zewnątrz przywożą
i podrzucają koty i psy.  Zapytał, czy Pani Sekretarz posiada informacje odnośnie dwunastu
piesków, które były w schronisku i zostały adoptowane, czy one wróciły z powrotem na teren
gminy. Chipy po 12,55zł?

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko –powiedziała, że przykro jej, ale nie ma takich danych, je-
żeli chodzi o chipy w zeszłym roku na prośbę radnego Prokopa robiła takie rozeznanie, ile
kosztuje chip dla osób indywidualnych, to ten chip jest dużo droższy, bo kosztuje około 100zł
i taką kwotę podawała w ubiegłym roku na komisji, skąd schronisko taką kwotę wzięło, ona
w to nie wnikała.

Radna Gminy – Jolanta Koryga – zapytała, ile było adoptowanych piesków?

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko –powiedziała, że 12.

Radna Gminy – Jolanta Koryga – powiedziała, że zachipowanych jest 4 i zapytała, czy nie
chipują każdego psa, którego oddają do adopcji?
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Sekretarz Gminy – Anna Tereszko –powiedziała, że aż tak dogłębnie tego nie przeanalizowa-
ła, czasami to mogło być też tak, że ten pies, który był krócej w schronisku, mógł nie być za-
chipowany, ten który dłużej przebywał w schronisku, został zachipowany.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop – powiedział, że jeżeli chodzi o chipowa-
nie to i koszt może nie jest duży, bo wszystko jest kwestią ilości może być to w granicach 50
zł, tylko ogólnopolska baza danych, gdzie ta informacja na temat tego zachipowanego pieska
będzie przechowywana i przetwarzana, to jest największa kwota i boryka się nasze Państwo,
jak to zorganizować, żeby dane właściciela, które ustawa o ochronie danych osobowych na-
kazuje, nie powinny być zawarte w tym chipie, także jedno drugiemu zaprzecza.

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra – powiedział, że oczywiście uchwalę należy uchwalić, bo obo-
wiązują przepisy prawa. Zauważył, że nie ma w Polsce dziko żyjących psów, krótko mówiąc
w związku z tym każdy pies ma właściciela, nie ma w Polsce dziko żyjących kotów, są żbiki,
są rysie, ale nie koty.  Publiczne pieniądze są wydawane na porzucone zwierzęta, a one mu-
szą mieć właścicieli. Przy każdym zdarzeniu porzucenia zwierzęcia powinna być zawiada-
miana  policja,  ustawa  prawdopodobnie  się  zaostrzy szykowana ustawa  wydłużająca  kary
łącznie z pobytem w więzieniu do 5 lat, bardzo ryzykowaną sytuacją będzie porzucenie takie-
go zwierzaka. Zwrócił się z prośbą o przekazywanie tych informacje, bo to nie jest uczciwy
człowiek, który bierze psa czy kota i wyrzuca. Natomiast jeżeli chodzi o chipowanie, uważa,
że taką akcję  w przyszłej  kadencji  trzeba będzie  podjąć i  rozpocząć  dotyczącą  psów, bo
wszystkiego naraz się nie da, szacuje się, że na terenie  gminie może być do 1000 psów, może
500-600 musimy pamiętać, że to nie są te psy, które są w podatku, tylko są również psy w go-
spodarstwach rolnych, czy u emerytów często po dwa. W pierwszym roku wszystkie trzeba
będzie zachipować, a w prawie miejscowym takie przepisy znaleźć, że kto nie podda się chi-
powaniu, to będzie podlegał odpowiednim sankcjom. Drugą sprawą, jaką poruszył, jest bez-
owocne w tym zakresie działanie policji.

Radny Gminy- Zbigniew Stanicki –  zgodził się,  ale ciężko wykryć taką osobę, która pozo-
stawiła psa, dodał, że były przypadki, że się udało wyłapać jedną taką osobę. W innych gmi-
nach nie reagują tak szybko, pewne rzeczy nie docierają tu do nas do radnych, że są zatrzy-
mywani tacy sprawcy, nie zawsze to kończy się sprawą w sądzie, ale mandatowo są karani
ciężko jest dojść do tego sprawcy, który właśnie porzuci psa, a w większości, co on widzi,
gdy jeździ po terenie, to są psy, które z wioski do wioski pobiegły za głosem natury, ale wra-
ca do domu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
omówienie.  Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  W  związku  z  brakiem  pytań
Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła o opinie na
temat projektu uchwały w sprawie: przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2018 roku.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska
–  Piotr  Drozd  powiedziała,  że   5  członków  komisji   przy  1  głosie  wstrzymującym  się
pozytywnie  zaopiniowało projekt  uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  Programu  opieki  nad
zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy
Barciany w 2018 roku.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie:
przyjęcia  Programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2018 roku.

 Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Grzegorza  Całuch  powiedział,  że   5
członków  komisji  przy  1  głosie  wstrzymującym  się  pozytywnie  zaopiniowało  projekt
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uchwały  w  sprawie:  przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2018 roku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas    poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o odczytanie tego projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał  projektu uchwały  w sprawie
przyjęcia  Programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2018 roku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za
odczytanie treści projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2018
roku, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za
przyjęciem projektu  uchwały,  głosów przeciw nie  było  i  1  wstrzymującym się  od  głosu
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 12.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  poprosiła  Wójta
Gminy   o udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelacje radnego Adama Prokopa
w  sprawie  zadolenia  na  skrzyżowaniu  Aptynty-  Mołtajny  poinformował,  że
zadanie zostanie przekazane zarówno do Zarządu Dróg Wojewódzkich i Powiatowych niech
tam sobie rozstrzygają, w czyim to jest pasie, przy okazji Dróg Powiatowych, żeby później
nie powtarzać dodał, że miał taką rozmowę pouczającą od Pana Dyrektora treść jest u Pani
Przewodniczącej, żebyśmy nie zawracali głowy itd., ale on uważa, że powinniśmy zawracać
dalej głowę i myśli, że było to zbyt pochopne z jego strony postępowanie, my wiemy, że nie
wszystko da się zrobić, ale trzeba gdzieś odnotowywać starać się.

Na kolejną interpelację  radnego Adama Prokopa w  sprawie zatoczek autobusowych  Wójt
Gminy odpowiedział, że przekaże tę interpelację do Zarządu Dróg Wojewódzkich, gdyż to
jest droga Wojewódzka, żeby wykonali zatoczki wtedy byłoby możliwe postawienie wiat i
uporządkowanie całego terenu, czy przyjmą to do planu na ten rok, czy na przyszły, czy będą
chcieli jakieś dofinansowanie, to już będzie inicjatywa po stronie Zarządu Dróg Wojewódz-
kich.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra odpowiedział na kolejną interpelację radnego Adama Prokopa
w sprawie drogi Powiatowej 1719 dotyczącej  zebrania poboczy i zakrzaczeń poinformował,
że przekaże ją do Zarządu Dróg Powiatowych konkretnie do Starostwa.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelacje radnego Adama Prokopa
w sprawie oświetlenie, poinformował, że we wtorek w przyszłym tygodniu odbędzie się spo-
tkanie, bo kończy się stara umowa z Energią, która dostarcza oświetlenie i wszystkie inne
usługi, będziemy chcieli omówić zasady nie tylko dostarczania energii, ale także przebudo-
wy, jakoś uporządkować, rozpocząć rozmowy z tym oświetleniem, które istnieje na ich słu-
pach, żeby sprawy ruszyły do przodu, zacząć to uporządkowywać, więc ewentualnie udzieli
informacji na następnej sesji. Jeżeli chodzi o budowę naszych oświetleń indywidualnych, no
to jak tylko uruchomią się środki pomocowe z Unii Europejskiej czy Norweskie to mamy tu
na udział własny zagwarantowane i chcielibyśmy z tego skorzystać, przystąpić, takie głosy
chodzą,  że takie  środki  zostaną uruchomione w najbliższych latach,  jak wiadomo Polska
musi się wykazać działaniami przeciwsmogowymi, a lampy, które zużywają dużo energii,
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przyczyniają się też pośrednio do wytworzenia większej ilości pyłu w wielkich elektrow-
niach.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelacje radnego Adama Prokopa
w sprawie drogi Aptynty - Wielewo  poinformował, że interpelacja zostanie przekazana do
naszego ZUDZiGM w Barcianach i dodał, że będzie to możliwe, jak przyjdzie wiosna po od-
puszczeniu mrozów i dodał, że tu chodzi zapewne o ubytki w asfalcie, masa na zimno jest,.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelacje radnego Adama Prokopa
w sprawie cmentarza w Mołtajnach, powiedział, że jeżeli chodzi o samą sprawę rozbudowy,
nie była podejmowana żadna inicjatywa legislacyjna, prawna czy inne czynności, ale też on
widzi, że ten cmentarz się zacieśnia i po prostu się blokuje, trzeba będzie w przyszłych latach
podjąć jakieś badania geologiczne celem jego rozbudowy, trzeba będzie też na wszystkich
cmentarzach przyzwyczajać powoli mieszkańców do wznawiania opłaty po 25 latach, a kto
nie wznawia do powtórnego pochówku, oczywiście robić to w sposób taktowny i delikatny,
ale taka jest zasada, bo wydawało się, że są nieograniczone, a zaczynają się zapełniać, poin-
formował, że też rozpoczął dyskusje z księżmi, czy były by jakieś przeciwskazania z rozpo-
częciem pochówku na cmentarzach nieczynnych w Bobrowie, czy gdzie indziej, rozmawiał
również z sołtysem w Arklitach. To są cmentarze dopuszczone do użytkowania, poświęcone
swego czasu, tylko kwestia czy ktoś się znajdzie prawdopodobnie nieprędko, cmentarz w
Mołtajnach będzie trzeba po prostu rozbudowywać, podobny los może czekać cmentarz w
Drogoszach, za parę lat pozostałe cmentarze. .

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelację radnego Piotra Drozda
droga  w  Momajnach  poinformował,  że  zostanie  przekazana  do  naszego  ZUDZiGM  w
Barcianach, żeby pokopał rowy, dodał, że tam już częściowo rowy były kopane, problem z tą
droga  tam  jest  taki,  że  to  jest  droga,  która  idzie  tylko  do  pól.  Jest  konflikt  między
użytkownikami, jedni przeganiają bydło, drudzy dojeżdżają do pól, więc trudno ustalić rodzaj
materiału, ktorym ma być naprawiona. Jest spór wokół tej drogi.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na  interpelację radnego Romana Głoda
w sprawie remontu drogi Barciany- Mołtajny powiedział, że droga Barciany – Bobrowo jest
wpisana do środków do schedynówki pewnie tak samo czekają na podpisanie umowy jak i
my i myśli, że nie będzie żadnych przeszkód, aby ją zrealizowali, na odcinku Bobrowo –
Mołtajny,  oczywiście  powinni  to  zrobić  jak  najszybciej  natomiast  w  sprawie  funduszy
sołeckich sądzi, że po 15 marca nie wcześniej, teraz wpływa pierwsza rata podatku.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na   interpelację  radnego  Roberta
Gastołka w sprawie drogi Dębiany – Rodele i Wikrowo – Winda dotyczącej odkrzaczenia
pobocza itd. poinformował, że interpelacja zostanie przekazana do Starostwa, żeby zrobili.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na   interpelację  radnej  Marianny
Stefańskiej poinformował, że w sprawie studzienki już wysłaliśmy pismo, na otwarciu drogi
ten temat był poruszany, tutaj pani Sołtys poruszyła ten temat, żebyśmy wysłali pismo do
Zarządu Dróg Powiatowych, że tu taki klasyczny przykład,  tu otwarcie, a tu usterka no i
oczywiście  te  wszystkie  dzisiejsze  interpelacje  zostaną  przekazane  do  Powiatu,  czyli
odwodnienie  szosy.  Natomiast  obniżenie  pobocza  pod  śmietnik  zostanie  przekazane  do
naszej Spółki, bo ona tam usytuowała tzw. punkt zbiorczy odpadów sortowanych.

 Wójt  Gminy – Ryszard Kozyra udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnego Stanisława
Symonowicza  w  sprawie  drogi  powiatowej  Kiemławki–  Drogosze–  Podławki  w  sprawie
utrzymania zimowego poinformował, że zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych
sądzi,  że  to  prawda,  że  nie  dość,  że  droga nowa i   śliska,  to  nikt  jej  nie  nadzoruje pod
względem zimowego utrzymania.
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 Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnego  Stanisława
Symonowicza w sprawie przepustu na drodze gminnej. Powiedział, że interpelacja zostanie
przekazana  do naszego  ZUDZiGM w Barcianach,  ewentualnie  będzie  prośba  do  Pana  o
pomoc w ustaleniu tego przepustu.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na   interpelację  radnej  Małgorzaty
Mateusiak droga od Kotek do Skandawy, od  Kotek do Frączkowa i od Skandawy do Silgin,
poinformował, że zostanie przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych.

Przewodnicząca Rady Gminy -  Wiesława Małgorzata Klaczko-Dyjas powiedziała, że w tym
miejscu chciałaby nawiązać do tego,  co Pan Wójt powiedział,  czyli  do pisma,  które ona
otrzymała,  ponieważ na  ostatniej  sesji  jak  składała  interpelacje  w sprawie  odcinka  drogi
Winda - Kiemławki Wielkie, to pismo zresztą bardzo obszerne otrzymała, otrzymał również
Wójt oraz inni adresaci, w tym piśmie wyraźnie za naganne uznano interpelacje gminnych
radnych. Przeczytała kilka wyjątków z tego pisma, dwa akapity, które jak dodała są bardzo
znamienne

 Ad 13. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wolnych wniosków i informacji.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że 21 lutego 2018r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i
Spraw Socjalnych spotkanie odbyło się w Gminnym Ośrodku Kultury w Barcianach tematem
spotkania było planowanie imprez na rok 2018 przez GOK jak również zapoznanie się z
pracą Gminnej Biblioteki Publicznej. Informacji udzielała Dyrektor – Iwona Turko i chciała
tutaj  parę  słów odnośnie  tej  pracy  powiedzieć,  ponieważ  Pani  Dyrektor  obszernie  ich  o
wszystkim  informowała.  Przekazała,  że  podstawową  działalnością  GOK-u  są:  zajęcia
wokalne,  zajęcia  plastyczne,  taneczne i  zajęcia  gry na  gitarze,  poza  tym GOK prowadzi
zajęcia dodatkowe, jest to siłownia, zajęcia, które odbywają się raz  w tygodniu tzw. zdrowy
kręgosłup, spotkania dyskusyjne klubu książki oraz zumba, w temacie też było planowane
pisanie  projektów, więc  Pani  Dyrektor  ich poinformowała,  że  został  złożony wniosek do
Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie projektu modernizacja GOK w Barcianach w
celu  dostosowania  do  nowoczesnej  działalności  kulturalnej  w  ramach  Europejskiego
Funduszu Rozwoju Regionalnego, dodała, że bardzo się cieszą, bo według planu pracy na rok
2018 są zaplanowane, aż 32 imprezy mają nadzieje, że wszystkie się odbędą. Powiedziała, że
oprócz tego GOK bierze udział w przeglądach organizowanych przez inne gminy, dodała, że
jeżeli  chodzi  o  działalność  biblioteki  to  tutaj  w  tej  chwili  Pani  Dyrektor  ma  problem,
ponieważ jedna pracownica jest na zwolnieniu, druga jest na pół etatu, więc większość spadła
na barki Pani Dyrektor, ale działa i poinformowała, że za rok 2017 czytelnictwo nie jest w
złym stanie, bo jest 460 osób, które regularnie wypożycza książki.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  w
informacjach chciała jeszcze przekazać, że zostało wystosowane pismo do Przewodniczących
Rad  Gmin  w  Powiecie  Kętrzyńskim,  Rada  Powiatowa  Warmińsko-  Mazurskiej  Izby
Rolniczej  w  Powiecie  Kętrzyńskiej  w  imieniu  mieszkańców  i  rolników  zwraca  się  o
umieszczenie  na  skrzyżowaniu  dróg   w  miejscowościach  wiejskich  kierunkowych  tablic
informacyjnych zawierających dane o numerach posesji gospodarstw rolnych  znajdujących
się  we  wskazanym  kierunku,  wykonanie  takich  oznaczeń  znacznie  ułatwi  osobom
zamiejscowym lub przedstawicielom różnych instytucji dotarcie do konkretnej posesji.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra – stwierdził,  że najpierw zrobi inwentaryzację wszystkich
wiosek, żeby wiedzieć, jakie są numeracje, oszacuje się koszty i zostaną podjęta decyzje.
Sygnały docierają z różnych miejsc, instytucji szczególnie, że teraz świat się zmodernizował
i większość zamawia przez Internet, firmy przewozowe mają problemy.

Radny  Piotr  Drozd  –  powiedział,  że  oni  mieli  to  w  planie  pracy  Komisji  Samorządu,
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Porządku  Publicznego  i  Ochrony Środowiska,  rozmowy z  Sołtysami  i  gdzie  te  tabliczki
postawić w tamtym roku podchodzili do tego, ale nie skończyli tematu .

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
Ryszard  Ostrowski  –  Burmistrz  Korsz  wystosował  pismo  do  Rady  Gminy  Barciany
dotyczące uchwały podjętej  podczas  sesji  która odbyła  się  31 stycznia 2018r.  w sprawie
wystosowania  apelu  dotyczącego  realizacji  zadania  inwestycyjnego  polegającego  na
przeprowadzeniu gruntowego remontu dróg wojewódzkiej nr 590 oraz skrzyżowanie dróg
wojewódzkich  numer  590,  592  i  odczytała  apel.
Przekazał  radnym  odpowiedzi  na  ich  interpelacje  z  instytucji  spoza  gminy.  
Poinformowała  również,  że  poseł  na  sejm wystosował  życzenia  z  okazji  Dnia  Sołtysa  i
poprosiła Panią Dyrektor,  żeby na imprezie 11 marca odczytała je, ponieważ ona nie będzie
mogła być obecna.  

Więcej wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 14. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 15. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
spraw różnych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas   poprosiła  Pana
Mariusza  Staworko  o  krótką  informację  z  jednodniowego  sprawowania  władzy  na
stanowisku wójta gminy.

Funkcjonariusz  Straży  Granicznej  –  Mariusz  Stawarko  powiedział,  że  nie  chciał
mieszkańców i pracowników straszyć. Poleca, żeby Pan Przewodniczący w przyszłym roku,
bo mniema, iż znowu będzie do wylicytowania ten fotel, przystąpił i zobaczył to z własnej
perspektywy,  ale  od razu obiecuje,  że na pewno łatwo nie  będzie.  Z tego miejsca chciał
podziękować radnym Piotrowi Drozdowi  i Grzegorzowi Całuchowi, gdyż zwycięstwo bez
walki nie cieszy podziękował, że przyczynili się do tej sytuacji, dodał, że ten program dzięki
Pani Sekretarz i Pani Emilii Żelichowskiej był napięty.

 Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  i
zapytała czy radni mają jakieś jeszcze pytania do „Pana Wójta”. W  związku z brakiem pytań
powiedziała,  że  postanowili  z  Panem  Wójtem  ufundować  Panu  Mariuszowi  Staworko
pamiątkę  za  działania  charytatywne,  służące  też  naszej  Gminie  następnie  odbyło  się
uroczyste wręczenie.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 16. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas,  w  związku  z
wyczerpaniem porządku obrad XLIV sesji Rady Gminy, zamknęła jej posiedzenie o godz.
14.23, dziękując wszystkim za udział.
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   Przewodnicząca Rady Gminy Barciany

                                    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Izabela Kalista
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